

寶島風情郵票 — 臺北市

113年
15

集郵 報導

- ◆特753 寶島風情郵票 — 臺北市
- ◆橫式國內掛號信封 (113年版)
- ◆中華民國113年全國郵展紀念掛號信封 / 紀念明信片



● 貼(護)票卡



● 預銷首日戳
低值封

● 預銷首日戳套票封



● 個人化郵票



● 郵票全張



特 753.1

610,000



特 753.2

610,000



特 753.3

610,000



特 753.4

610,000

(以上數量含「寶島風情郵票—臺北市」個人化郵票5萬張)



發行日期：民國 113 年 10 月 9 日	票幅：50 × 30 (毫米)
全張枚數：20 (4 × 5)	刷色：彩色
用紙：燐光郵票紙	印法：平版
設計者：大觀視覺顧問股份有限公司	齒度：12½ × 13½
承印者：卡登實業股份有限公司	

繼 105 年起發行「寶島風情」系列郵票後，本公司續以臺北市著名景點為主題，發行郵票 1 套 4 枚，圖案簡介如下：

- 一、臺北郵局 (面值 8 元)：位於臺北市中正區，建物風格兼具西洋古典與現代簡潔精神，是直轄市定古蹟，見證臺灣近百年來的郵政發展與演進。
- 二、竹子湖海芋季 (面值 8 元)：位處臺北盆地北緣，是春遊賞花的熱門景點，高雅的白色海芋盛開在每年 3 至 4 月，浪漫的氣氛帶給人們難忘的自然饗宴。
- 三、北投圖書館 (面值 15 元)：位於北投公園內，曾獲選為「全球最美 25 座公立圖書館」之一，採用環保綠能方式建造，是臺灣首座綠建築圖書館。
- 四、臺北流行音樂中心 (面值 28 元)：位於臺北市南港區，是一座環繞型的複合式園區，具各式展演、文化紀錄與產業發展等多重功能，是音樂人與愛樂民眾的新世界。

配合郵票發行，推出供套印用之無版銘圖案個人化郵票，內含「寶島風情郵票—臺北市」1 套 4 枚，供顧客製作珍藏。

附帶發行：

- | | |
|--------------------------|-----------|
| 1. 首日封 (195 毫米 × 120 毫米) | 每個新臺幣 3 元 |
| 2. 貼票卡 | 每張新臺幣 8 元 |
| 3. 護票卡 | 每張新臺幣 8 元 |
| 4. 活頁集郵卡 (含護卡套) | 每張新臺幣 8 元 |
- 以上均自民國 113 年 10 月 7 日開始發售。
- | | |
|-------------|------------|
| 5. 預銷首日戳低值封 | 每個新臺幣 11 元 |
| 6. 預銷首日戳套票封 | 每個新臺幣 62 元 |
- 以上均自民國 113 年 10 月 9 日開始發售。

顧客如有需要，請向全國各地郵局、郵政博物館洽購，或上網至「i 集郵」(<https://stamp.post.gov.tw>) 訂購。

◆橫式國內掛號信封 (113 年版)

◆中華民國 113 年全國郵展紀念掛號信封

發行日期：民國 113 年 10 月 9 日
售價：29 元
郵資符誌：臺北 2023 第 39 屆亞洲國際郵展郵票—藝寫寶島情-許地山〈落花生〉
用紙：100 g/m ² 特級白道林紙
承印紙：卡登實業股份有限公司
封幅：222 × 105 (毫米)
刷色：彩色
印法：平版
發行數量：橫式國內掛號信封 (113 年版)：7,000,000 個 中華民國 113 年全國郵展紀念掛號信封：6,000 個



為應業務需要，特發行橫式國內掛號信封 (113 年版) 1 種，背面排印臺灣地區郵遞區號前 3 碼一覽表及本公司顧客服務專線與網址。

為配合「中華民國 113 年全國郵展」自 113 年 10 月 9 日至 12 日於郵政博物館舉辦，本公司特發行掛號信封 1 款。橫式國內掛號信封 (113 年版) 正面左下方加印郵展展徽 (彩色)。

◆中華民國 113 年全國郵展紀念明信片

發行日期：民國 113 年 10 月 9 日
售價：5 元
用紙：189 g/m ² 全木道林紙
片幅：148 × 105 (毫米)
刷色：郵資符誌：彩色 加印部分：紅色
印法：平版
發行數量：10,000 張



為配合「中華民國 113 年全國郵展」自 113 年 10 月 9 日至 12 日於郵政博物館舉辦，本公司特以橫式國內明信片 (113 年版) 正面左下方加印郵展展徽，發行紀念明信片 1 款。

全國郵展紀念掛號信封及紀念明信片，顧客如有需要，請向郵展會場、全國 37 個長期集郵訂戶作業局及郵政博物館洽購，或上網至「i 集郵」(<https://stamp.post.gov.tw>) 訂購。

- ◆ Taiwan Scenery Postage Stamps — Taipei City
- ◆ Domestic Registered Stamped Envelope — Horizontal Type (Issue of 2024)
- ◆ ROCUPEX 2024 TAIPEI STAMP EXHIBITION Commemorative Registered Stamped Envelope / Commemorative Stamped Postal Card



Sp.753.1

610,000



Sp.753.2

610,000



Sp.753.3

610,000



Sp.753.4

610,000

(50,000 for personal greeting stamps included)

Customer Service Hotline: 0800-700-365

Payment number: (04) 2354-2030 if you dial through a cell phone

Orders from abroad for the above-mentioned items should be addressed to:

Department of Philately, Chunghwa Post Co., Ltd.

No.55, Sec. 2, Jinshan S. Rd., Taipei City 106409, Taiwan (R.O.C.)



Chunghwa Post Co., Ltd. <http://www.post.gov.tw>



Postal Stamps Mall

First day of issue.....	October 9, 2024
Sheet composition.....	20 (4 × 5)
Paper used.....	Phosphorescent stamp paper
Designer.....	Delta Design Corporation
Printer.....	Cardon Enterprise Co., Ltd.
Stamp size.....	50 × 30 (mm)
Color.....	Colorful
Process.....	Offset
Perforation.....	12½ × 13½

The Taiwan Scenery Postage Stamps series was launched in 2016, and now Chunghwa Post has released its latest installment in the series: a set of four stamps on famous sights in Taipei City. The details are as follows:

1. Taipei Post Office (NT\$8): Located in the Zhongzheng District of Taipei City, the building's architecture blends elements of classical Western architecture with the simple, clean lines of modernism. Designated as a historic site by the city, it bears witness to the development and evolution of postal services over the course of a century in Taiwan.
2. Zhuzihu Calla Lily Festival (NT\$8): Located at the northern border of Taipei Basin, Zhuzihu is a popular spot for taking in the scenery during the spring flower season. The elegant white blooms of calla lily provide a romantic atmosphere and unforgettable feast for the eyes when the flowers are in bloom from March to April.
3. Beitou Library (NT\$15): Located within Beitou Park, the building was once chosen as one of "the world's 25 most beautiful libraries." Making use of green energy and built to high environmental standards, it was Taiwan's first green library building.
4. Taipei Music Center (NT\$28): Located in the Nangang District of Taipei City, the center is a multifaceted compound and serves multiple functions, including hosting performances, making records of culture, and promoting music industry development. It has created a new realm for musicians and lovers of music alike.

Personal greeting stamps without marginal inscriptions have been released along with the stamps, which feature a full set of "Taiwan Scenery Postage Stamps — Taipei City." These customizable stamps are suited to collect.

By-issues:

- (1) First Day Cover (195 mm × 120 mm): NT\$3 apiece
- (2) Folder (with or without mount): NT\$8 apiece
- (3) Loose-leaf album page: NT\$8 apiece
- (4) Pre-cancelled FDC affixed with one NT\$8-denominated stamp: NT\$11 apiece
- (5) Pre-cancelled FDC affixed with a full set of stamps: NT\$62 apiece

To purchase the relative philatelic products, please go directly to the post office branches, Postal Museum or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>.

◆ Domestic Registered Stamped Envelope — Horizontal Type (Issue of 2024) ◆ ROCUPEX 2024 TAIPEI STAMP EXHIBITION Commemorative Registered Stamped Envelope

First day of issue.....	October 9, 2024
Price.....	NT\$29
Indicia.....	Design of the Xu Di-shan's "The Peanut" stamp of the TAIPEI 2023 – 39 th Asian International Stamp Exhibition Postage Stamps: Taiwan in Literature
Paper used.....	100 g/m ² White woodfree printing paper
Printer.....	Cardon Enterprise Co., Ltd.
Size of envelope.....	222 × 105 (mm)
Color.....	Colorful
Process.....	Offset
Quantity.....	7,000,000 pcs. of Domestic Registered Stamped Envelope — Horizontal Type (Issue of 2024) 6,000 pcs. of ROCUPEX 2024 TAIPEI STAMP EXHIBITION Commemorative Registered Stamped Envelope



To meet business requirement, this Post has released the 2024 issue of the horizontal type of Domestic Registered Stamped Envelope. At the back, a list of the first three-digit zip codes in Taiwan area and the number of customer service hot line and website address of the Company are printed.

To mark the event of the "ROCUPEX 2024 TAIPEI STAMP EXHIBITION," held at the Postal Museum, from October 9 to 12, 2024, Chunghwa Post has specially issued a commemorative registered stamped envelope overprinted with the logo of the exhibition in color on the bottom left corner.

◆ ROCUPEX 2024 TAIPEI STAMP EXHIBITION Commemorative Stamped Postal Card

First day of issue.....	October 9, 2024
Price.....	NT\$5
Paper used.....	189 g/m ² Woodfree printing paper
Size of postal card.....	148 × 105 (mm)
Color.....	Indicia: Colorful Overprinting: Red
Process.....	Offset
Quantity.....	10,000



To mark the event of the "ROCUPEX 2024 TAIPEI STAMP EXHIBITION," held at the Postal Museum, from October 9 to 12, 2024, Chunghwa Post has issued a commemorative stamped postal card overprinted with the logo of the exhibition on the bottom left corner of the Domestic Stamped Postal Card — Horizontal Type (Issue of 2024).

To purchase the commemorative registered stamped envelope or commemorative stamped postal card, please go directly to the exhibition venue, 37 post office branches that operate business for long-term philatelic subscribers, Postal Museum, or order on line at <https://stamp.post.gov.tw>.